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Protokół 

z obrad połączonych komisji wspólnych Rady Gminy Trąbki Wielkie. 

z dnia 15 kwietnia 2015 roku 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 16.00 

Zakończenie obrad – godz. 20.30 

Posiedzenie  rozpoczęło się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Trąbkach Wielkich. 

Posiedzenie  otworzył Przewodniczący Rady Pan Zbigniew Leszczyński 

W posiedzeniu ponadto uczestniczyli zainteresowani mieszkańcy z terenu gminy – lista obecności 

stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności poinformował, że brakuje Radnego Karola Kusaja.  

Ustawowy skład połączonych komisji  wspólnej Rady Gminy wynosi 15 Radnych. 

Listy obecności, radnych stanowi załącznik do protokołu. 

Protokołowała: Wioleta Wrona.  

Przewodniczący Rady przedstawił proponowany porządek posiedzenia: 

1. Wizja lokalna żwirowni w Mirowie. W wizji udział mogą wziąć  zainteresowani mieszkańcy 

z terenu gminy.   

2. Ciąg dalszy spotkania w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Trąbki Wielkie. 

Ad 1. Wizja lokalna żwirowni w Mirowie. W wizji udział mogą wziąć  zainteresowani 

mieszkańcy z terenu gminy.   

Wszyscy obecni  - zgodnie z lista obecności, udali się  na wizję lokalną do żwirowni w Mirowie. 

Celem wizji lokalnej jest pokazanie wyrobiska po przeprowadzonej rekultywacji. 

Obecni zostali oprowadzeni przez Przedstawicieli Firmy CEMEX po wyrobisku żwirowni w 

Mirowie. Obejrzeli wyrobisko przed rekultywacją, jak równie zobaczyli miejsca po 

rekultywacji wyrobiska. Z przekazanych w trakcie wizji lokalnej informacji przez 

przedstawiciela CEMEX obecni dowiedzieli się, że zrekultywowano już ponad 70 hektarów 

terenu. Kierunki rekultywacji są różne: leśny, rolny lub wodno – leśny. Głównym kierunkiem 

jest kierunek leśny.  Opisany został również  proces rekultywacji. Obejrzano świeżo 

wyeksploatowane wyrobisko.   
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W trakcie oglądania terenu obecni zadawali pytania przedstawicielom Firmy CEMEX jak 

również zgłaszali swoje negatywne odczucia, co do wyrażenia zgody na poszerzenie terenu do 

wydobycia żwiru.    

Przedstawiciel Firmy zwrócił się z prośbą, aby szerszą dyskusję przełożyć do czasu przybycia 

do Urzędu Gminy a w tym momencie dokończyć wizję lokalną w terenie.  

Przystano na powyższą propozycję.  

Po przeprowadzonej wizji w terenie, udano się do Urzędu Gminy w Trąbkach Wielkich celem 

dokończenia dzisiejszego posiedzenia.  

Ad 2  Ciąg dalszy spotkania w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Trąbki Wielkie 

Pan Patryk Czaplewski – kierownik Zakładu Mirowo ponownie przywitał się z wszystkimi 

obecnymi na Sali i kolejno przedstawił przybyłych wraz z nim przedstawicieli Firmy CEMEX: 

Pan Rafał Bielak – menadżer Regionu Północnego Kruszywa; 

Pani Maja Sadowska – kierownik sprzedaży 

Wojciech Trojanowski – odpowiedzialny za gospodarkę złożami  

Kolejno przypomniał o spotkaniu z Radnymi Rady Gminy Trąbki Wielkie, które miało miejsce 

w miesiącu styczniu br. na którym radni zgłaszali swoje uwagi. Poinformował, że w dniu 

dzisiejszym chcieliby ustosunkować się do tych uwag i przedstawić swoje propozycje. Zwrócił 

uwagę, że CEMEX w województwie pomorskim – Kopalnia Mirowo posiada: wytwórnie 

betonu: 4 w Gdańsku, 2 w Kościerzynie, 2 w Gdyni. Przemiał kruszywa w Gdyni. 

Zachowane są standardy BHP i działają zgodnie z przepisami ochrony środowiska, przepisami 

prawa oraz Państwową Inspekcją Pracy. Wspierają Gminę Skarszewy w działaniach. Fundacja 

CEMEX opłaciła wolontariat wśród pracowników budowy boiska do siatkówki w Cząstkowie, 

nasadzenie drzew, przebudowa szatni w szkole w Skarszewach. Z planowanego wyrobiska 

materiał przewożony będzie na istniejący zakład przeróbczy w Mirowie. Jeżeli chodzi o 

wycinkę lasu, to jest ona prowadzona przez Lasy Państwowe. Skonsultowane jest to z 

Ministerstwem Ochrony Środowiska i Lasami Państwowymi.  

Natężenie ruchu nie zmieni się w tym obszarze, ponieważ gdy Cemex nie będzie eksploatował 

złoża, to cztery żwirownie sąsiednie zwiększą eksploatacje by zaspokoić rynek. Eksploatacja 

złoża planowana jest przez okres pięciu lat. W pierwszym roku odejmowany jest nakład, 

następnie rozpoczyna się eksploatacja. Podatek od nieruchomości w wysokości 45000 zł 

rocznie, łącznie 942300 zł w ciągu pięciu lat. Wpływy wynikają z przepisów prawnych – 

Uchwała Rady Gminy w sprawie stawek oraz opłata za 1 t eksploatacji.  

Rekultywacja – główne kierunki:  rolny, leśny, wodny, rekreacyjny. Nadleśnictwo kontroluje 

zadrzewienie po rekultywacji, wskazuje zabiegi pielęgnacyjne. Starostwo Powiatowe określa 

kierunek i sposób rekultywacji. Starosta decyduje o tym, czy rekultywacja zostanie i następuje 
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zmiana klasyfikacji gruntu. Kierownictwo zakładu wyraża zgodę na wyznaczenie osób – 

przedstawicieli Rady Gminy do prowadzenia audytu na terenie wyrobiska. Umożliwienie 

kontroli naczep i prowadzenie monitoringu samochodów ciężarowych poruszających się w 

kierunku wyrobiska. Wdrożenie wśród kierowców kampanii respektowania przepisów 

drogowych na trasie Mirowo – Trójmiasto dotyczy kierowców wożących kruszywo. 

Zamieszczenie kart i tablic informacyjnych dotyczące najważniejszych przepisów i ograniczeń. 

Wesprzeć i naciskać służby mundurowe do kontroli pojazdów. Wśród kierowców 

rozpowszechniona jest ulotka grożąca nie wpuszczeniem na zakład kierowców, którzy nie 

przestrzegają przepisów ruchu drogowego. Na tym prezentację firmy zakończono. 

Głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy. Firma deklaruje kontrole doraźne powiadomieniu 

Kierownika zakładu, nie mają nic do ukrycia. Pan Sadoch zgłosił fakt przeładowywania 

samochodów i wożenia porą nocną. CEMEX nie ma możliwości przeładowywania 

samochodów, ponieważ system załadowczy na to nie pozwala. Sprawa zwiększenia ruchu lub 

zmniejszenia ruchu pozostanie taka sama, ponieważ zapotrzebowanie Trójmiasta jest takie 

same i będzie wożony z innych żwirowni. Odbiorca materiału przedstawił, że problem drogi 

istnieje, ale CEMEX nie jest odpowiedzialny za jakość drogi i zakres jej remontu i wyjaśnił, że 

z tym problemem należy zgłosić się do Marszałka Województwa. W związku z zakresem 

zwiększenia obszaru o 13,16 ha i na taki obszar jest zgoda Lasów Państwowych i Ministra 

Środowiska. Podatek podwyższony jest od terenu wyłączonego z produkcji rolnej i stopniowo 

będzie powiększony w kolejnych latach do 13,16 ha.  

Pani Barbara M. zadała pytanie dotyczące sposobu obliczania podatku od nieruchomości i na 

podstawie jakiego przepisu ten podatek jest ustalany. Przedstawiciel CEMEXU wyjaśnił, że 

podatek jest ustalany na podstawie Ustawy o Ochronie Gruntów Rolnych i Leśnych, a także 

wyjaśnił, że wysokości stawek ustala Rada Gminy w Uchwale. 

Uwagi Pani Barbary M. odnośnie strategii rozwoju Gminy. Zdaniem Pani Barbary M. 

eksploatacja doprowadzi do degradacji środowiska w Gminie. Odpowiedź CEMEX, że 

prawidłowo prowadzą gospodarkę i racjonalnie eksploatują. Pani Barbary M. uważa, że nie 

powinno się wycinać lasów i to lasów cennych. Przedstawiciel CEMEXU wyjaśnia, że 

Ministerstwo wydając zgodę, konsultowało się z Nadleśnictwem. Wierzchnia warstwa jest 

zdejmowana, humus pryzmowany jest na wałach.  

Pani Teresa W. – CEMEX jest potrzebny i żwirownie są potrzebne, ale nie pomyślano o 

zabezpieczeniu jakości dróg. Apel do Radnych o wystąpienie do Marszałka o konkretny remont 

drogi od podstaw. 

Radna A. Stosio -  na jakiej głębokości będzie prowadzone wydobycie. Odpowiedź CEMEX -  

podobnie jak w poprzednim wyrobisku, czyli głębokość ok. 10-15 m.  
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Radna A. Stosio – o ile obniży się poziom wód gruntowych na polach. CEMEX -Sytuacja 

hydrogeologiczna jest skomplikowana i deniwelacja w ukształtowaniu terenu sięga 

kilkudziesięciu metrów, są miejsca ułożone kilkanaście metrów poniżej drogi i są także 

wzniesienia. Firma gwarantuje, że działalność nie wpłynie na poziom wód gruntowych. Wody 

do procesu przepłukiwania są zawracane i ponownie wykorzystywane. Eksploatacja nie 

odbywa się na tak dużą głębokość i nie ma wpływu na wody gruntowe. Wydobycie będzie. 

Teren pod żwirownią będzie dzierżawiony od Lasów Państwowych, są to tereny leśne i 

rekultywacja będzie prowadzona w kierunku leśnym pod nadzorem Lasów Państwowych.  

Pan Tadeusz S. – co będzie jak firma ogłosi upadłość, a drugie pytanie skierowane do Rady 

Gminy – czy jest jakiś fundusz, aby posprzątać śmieci, które leżą od trzech miesięcy w obrębie 

żwirowni w Ełganowie. Zdaniem Pana liczyć zyski to jest jedno, ale należy myśleć o tym, co 

jest i co będzie. Pani Wrona wyjaśnia, że z punktu prawnego za śmieci wyrzucone na terenie 

żwirowni w Ełganowie odpowiada właściciel i Gmina nie może z terenu prywatnego tych 

śmieci usunąć. 

Przedstawiciel CEMEXU – Przedsiębiorca jest zobligowany do utworzenia Funduszu 

Likwidacji Zakładu Górniczego, ustawodawca przewidział od każdej tony określoną kwotę, na 

konto w banku, z którego przedsiębiorca nie może skorzystać do czasu wykonania rekultywacji. 

Dodatkowo firma tworzy rezerwę w odniesieniu do każdej wydobytej tony. 

Pan Tadeusz S.– dlaczego nie czerpiemy żadnych korzyści ze żwirowni w Ełganowie.  

Pani Wrona – Prawda jest taka, że jeżeli zdecydujemy się na zmianę planu przestrzennego i 

będą tam kopalnie to my mamy nic do powiedzenia, ani Wójt, ani Rada, nikt. Cemex – dlatego 

dajemy państwu prawo do kontroli, nie mamy nic do ukrycia. Firma nie może sobie pozwolić 

na jakiekolwiek nieprawidłowości. 

Radna Anna Stosio – czy jest opracowany raport oddziaływania na środowisko dotyczący 

miejscowego planu. CEMEX – ten dokument jest w Gminie, natomiast w późniejszym 

ubieganiu się o koncesję musi być sporządzony raport oddziaływania na środowisko i musi być 

uzyskana Decyzja Środowiskowa , która dokładnie określa warunki środowiskowe. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy J. Sroka – wszystko można krytykować, ale nie o to chodzi. 

Trzeba szukać dochodów dodatkowych, bo jest dużo do zrobienia, szkoły, chodniki, na każdym 

zebraniu każdy coś chce, ale budżet jest ograniczony. Kilka lat temu był problem wytyczenia 

obwodnicy, ale były protesty i ludzie też nie chcieli tej obwodnicy i Gmina zrezygnowała z 

zabezpieczenia gruntu na ten cel. Chodzi o to, by pieniądze ściągnąć do budżetu. Była 

możliwość wydzierżawienia gruntu gminnego dla CEMEXU, wpływy byłyby na poziomie 

kilku milionów, ale były protesty i odstąpiono od tego przedsięwzięcia. 
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Wójt Gminy -  W Gminie Trąbki Wielkie rozwoju Polski się nie zatrzyma, żwir jest potrzebny 

i trzeba sobie zadać pytanie, czy mając ten żwir, nie należy go udostępnić i jeszcze otrzymać z 

tego pieniędzy do budżetu. Problemem w kopalniach jest kontrola respektowania przepisów. 

Obawy mieszkańców są słuszne, bo mamy złe doświadczenia. To co trzeba zrobić wszyscy 

wiedzą, ale trzeba znaleźć skąd wziąć na tę drogę. Intencje Radnych są dobre by każdemu żyło 

się lepiej. Pytanie do CEMEXU – czy jesteście w stanie dać gwarancję  ubezpieczeniową w 

przypadku gdyby nastąpiło naruszenie ustawy, koncesji.  

W kwestii gwarancji bankowej – jest fundusz gwarancji likwidacji i wewnętrzny fundusz na 

rekultywację. Kwestia dodatkowej gwarancji dla zabezpieczenia niepożądanych działań. 

Pani Barbara M. – kwestia niewłaściwych inwestycji – ale nie jest to tematem spotkania. 

Pole golfowe powstało na terenach po żwirowni na powierzchni około 120 ha. 

                

Sporządziła:         Przewodniczący Rady Gminy: 

(-)Katarzyna Czyż                        (-) Zbigniew Leszczyński 


